
Záznam z jednání OBK

Stát: Česká republika Místo: JE Dukovany

Organizace (plný název, zkratka, adresa, telefon, fax):
Občanská bezpečnostní komise - OBK 

Datum (od - do):  2. 9.2008 – 13.00 – 17.00, JE Dukovany

Přítomni:   

Bořivoj Župa – předseda 
Jiří Kostelník - člen, (Ekoregion 5)
Vladimír Černý - člen (Rouchovany) 
Miloš Kudera - člen (Dukovany)
Ladislav Marek - člen (Energoregion 2020))
Marcela Smekalová – členka (Energoregion 2020)
Antonín Mlynář – člen (Energoregion 2020)

Za ČEZ – Zdeněk Linhart, Jaroslav Vlček, Petr Spilka, Jaromír Mariánek, Petr Zlámal, Pavel 
Nechvátal, , Jana Štefánková, Jarmila Horáková-omluvena, Petr Velebil – omluven, Petr Rydlo - 
omluven
 Hosté:     Rudolf Vespalec, Vlastimil Koubek

Název akce:  3. řádné zasedání OBK / 2008 

1. Úvod, zahájení
P. Župa, předseda OBK zahájil 3. řádné zasedání OBK v roce 2008 přivítáním pana ředitele, všech 
členů, jejich partnerů EDU,  a hostů.

2. Zahraniční pracovní cesta – Rusko – p. Vespalec
P. Vespalec podal detailní informace k ZPC Rusko, byly rozdány tištěné materiály s instrukcemi 
k cestě, programem
- další info – V hotelu Český dům platby v EURech, včasné dostavení se k odbavení na letišti (2 
hod před odletem), zakázané předměty nemít v příručním zavazadle (umístit do kufru - ostré 
předměty, tekutiny), vyplnění formuláře - část uschovat pro odlet z RF do pasu a nevyndávat
- info k palivovém cyklu předá p. Vespalec při cestě do Prahy, možnost prohlídky IC EDU
- informaci o počasí rozešle v pondělí 8.9. všem účastníkům J. Štefánková
- nástupy jednotlivých osob při cestě do Prahy 9.9.:
z EDU (odjezd v 6.30 hod) – pp. Župa, Kostelník, Černý, Kudera, Marek, Smekalová, Mlynář, Vlček, 
Nechvátal
z Třebíče (průtah AN v 7.00 hod) – pí Horáková, pp. Mariánek, Zlámal, Spilka, Koubek, Vespalec
spojení na p. Vespalce pro případ potřeby: rudolf.vespalec@alta.cz, t.č. 737 273 621

3. Informace o provozu JE Dukovany – p. Vlček
Byly podány informace o událostech ovlivňujících výkon EDU v minulém období:
- 3. 6. – 2.RB – uzavření HUA, odstavení HCČ, následně odstavení obou TG
- Netěsnost na odluzích 1. RB – týdenní odstávka - podrobně popsáno v přednesené prezentaci
- 3. 8. - 2.RB – TG22 zapůsobení ochrany průtoku statorové vody (závady v měřících obvodech)
Probíhají přípravy standardní odstávky 1.bloku – 10.10. 08 – mělo by být bezproblémové
Počátkem r. 2009 proběhne velká odstávka 3.RB, kromě obvyklých prací proběhnou akce využití 
projektových rezerv (nové /repase velkých zařízení, nové systémy SKŘ, první realizace modulů 
3,4,5 – I. a II.O – náročné akce, kterým je věnována velká pozornost, probíhá důsledná komunikace 
s SUJB – jedna kont. osoba pro SUJB – Ing. Raus)



Doplnění  bodu 3 - ŘEDU Ing. Linhart – strategické informace 
– zdůraznil významnost zmíněné odstávky, v historii EDU nejsložitější
– v r. 2009 bude předán představenstvu ČEZ návrh programu LTO - prodloužení provozu bloků 

za projektovou životnost  - do r. 2015, EDU se má modernizovat pro provoz bloků na 50 a více 
let, program je takto postaven, představenstvo by mělo schválit plán do r. 2025 + aktivity 
k tomu, aby byly licence i na další desetiletí,  v r. 2015 dostane představenstvo další materiál 
pro schválení investice do r. 2025. Schválení a udělení licencí by nemělo nic bránit, strategické 
cíle společnosti k tomu směřují, EDU se na tyto záměry připravuje.

Pan Černý, starosta obce Rouchovany kvituje podané informace, jsou pozitivní pro okolní obce, 
v souladu s jejich záměry. 

4. Havarijní cvičení ZÓNA 2008 – p. Velebil – omluven
– info p. Spilka - cvičení proběhne v termínu 26. – 28. 11. – vyhlášení ministrem vnitra za 

spolupráce Kraje Vysočina a JM kraje, provádí HZS, členové OBK dostanou oficiální pozvání 
na toto cvičení

5. Bezpečný podnik – p. Nechvátal 
– Státní  úřad inspekce práce udělil počtvrté EDU osvědčení o zavedení systému řízení 

bezpečnosti práce s právem používat vedle svého obchodního jména titul „Bezpečný podnik“,
– soulad  požadavků programu „Bezpečný podnik “ (OHSAS 18001, Příručka ILO OHS – 2001 – 

metodické návody pro systémy řízení bezpečnosti a ochrany zdraví při práci – vydané Mezin. 
úřadem práce v Ženevě),

– při auditu byla zjištěna jedna drobná neshoda, která byla odstraněna ještě tentýž den. Pro 
zlepšení systému bezpečnosti práce bylo auditem  navrženo 11 doporučení,

– na základě  výsledků auditu OIP Č. Budějovice doporučí udělení osvědčení Bezpečný podnik 
pro další tříleté období.

6. Podzimní seminář OBK (+ WIN) – p. Spilka
– změna plánovaného termínu na 20. 11., původní termín byl v termínu krajských voleb
– plánované místo uskutečnění – Sýpka v Jevišovicích, Moravský Krumlov - hotel Epopej, pivovar 

Dalešice – bude upřesněno
– v současné době probíhá zvaní přednášejících
– téma: „Omlazení Jaderné elektrárny Dukovany“ - chceme zveřejnit a informovat veřejnost o 

možnostech zaměstnání, „nadchnout“ společnost – mládež, jejich rodiče pro vzdělávání 
v energetických oborech

– apel na členy OBK – informovat veřejnost
– starosta obce Rouchovany p. Černý – potvrzuje a doplňuje informaci o nutnosti výchovy 

mladých osob v technických oborech, nejen pro posty operátorů, ale také řadových pracovníků 
v provozu EDU

– ŘEDU potvrzuje, že se konají činnosti v rámci obnovy LZ EDU – projekt pro SŠ i VŠ – společně 
s krajem Vysočina – Střední průmyslová škola pro výchovu žáků přímo pro EDU – rozjezd 
v příštím roce, pro VŠ je třeba delší časové období

– dotaz starosty obce Dukovany, pana Kudery na platové podmínky nových zaměstnanců, zda 
jsou dostatečně motivující k nástupu na EDU – potvrzení ŘEDU – ano, zde problém nevězí, ten 
je ve vstupních podmínkách pracovníků EDU (obtížně zdolatelné psychotesty nutné pro vstup 
do elektrárny), proto náročnější výběr

– p. Spilka - seminář má vnést světlo o trendech zájmu mladých, kde hledají své vzory povolání

7. Různé
– p. Župa – předběžná dohoda termínu pro návštěvu Dolní Rožínky – termín čtvrtek 2. října,  je 

třeba napsat žádost na ředitelství (J. Štefánková); těžba 260t uranu ročně, každoroční 
zvyšování těžby, lze rozšířit těžbu z důlních vod

– pp. Kudera, Mlynář – webové stránky OBK – neaktuální – odpověď pana předsedy - problém 
byl již několikrát řešen s p. Zahradníčkem a s jmenovaným správcem sítě p. Smutným 
(manažer mikroregionu Ivančicko). Byla přislíbená náprava a umístění aktuálních článků, které 
p. předseda Župa posílal. Bude znovu panem předsedou urgováno.

– diskuse k dárkovým předmětům na zahr. cestu OBK do Ruska, za ČEZ zajištěno (sada per, 
kniha „Krajinou Skupiny ČEZ, grafické listy – E. Ranný, B. Kjuleněnová), starostové obcí nabízí 
pomoc při zajištění dalších dárků

V Dukovanech dne  2. 9.2008                                                                       Zapsala: J. Štefánková
 
Schválil : Zdeněk Linhart – ŘEDU ……….………………………….

Odsouhlasil: Petr Spilka, Bořivoj Župa, Jaroslav Vlček …………………..…………………………………
Rozdělovník: ŘEDU, členové OBK a partneři OBK




